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Zápis z jednání komise rady města 
Pro vzdělávání, komunitní plánování a sociální oblast 

č. 03/23 
Den konání 22. února 2023 
Místo konání MÚ Litomyšl 
Čas  Od 15:30 Do 17:00  

     
Přítomnost členů komise Radomil Kašpar přítomen 

Alena Fiedlerová přítomna 
Jana Sedláčková přítomna 
Šárka Kučerová přítomna 
Olga Radimecká přítomna 
Věra Dvořáková přítomna 
Věra Krejčová Váňová omluvena 
Petr Jiříček přítomen 

  
  

Přítomnost pracovníka MěÚ Milada Nádvorníková přítomna 
Přítomnost dalších osob  V. Borovičková  

R. Vacková  
O. Vomočil  
M. Šplíchalová  

 P. Jirsa  
   
   
Prezenční listina přítomných osob tvoří přílohu tohoto zápisu 

 
Program jednání: 

1. Přivítání přítomných 
2. Informace ze strany škol o starostech a radostech s ukrajinskými žáky 
3. Projekt Evropa 2050; Evropa, kde chci žít – evropská výtvarná přehlídka 
4. Dotační programy a individuální dotace v kompetenci komise – oblast sociální  

a školská 
5. Opravy a investice do škol 2023 
6. Diskuse 
  

 
Průběh jednání a přijatá usnesení: 

1. Průběh jednání: Předseda komise, místostarosta Radomil Kašpar, přivítal členy komise, 
představil program jednání a připomenul obsah minulých setkání 

Usnesení 
č. 01/23 

Nehlasovalo se 

2. Místostarosta přítomné stručně informoval o jednáních Bezpečnostní rady a počtech 
ukrajinských spoluobčanů v Litomyšli.  
Ředitelé mateřských a základních škol popsali problémy, které řeší ve svých školách 
s ukrajinskými žáky. Všichni se shodli na nutnosti důsledného dodržování pravidel, které 
je třeba pravidelně připomínat.  
Ředitelé konstatovali, že sociální situace většiny ukrajinských dětí je dobrá, nepotřebují 
další finanční či materiální podporu.  
O. Radimecká prezentovala pohled ukrajinské psycholožky Iriny, která nyní žije a pracuje 
v Litomyšli. Tlumočila velké poděkování všem školám za práci s ukrajinskými dětmi. 
Vysvětlovala možný důvod problémové chování - děti v mnoha případech chtějí být doma 
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na Ukrajině, chtějí se vrátit, proto se nechtějí učit jazyk.  Neměly možnost výběru. Při 
příjezdu měly pocit návštěvy, nyní často nechápou, že již nejsou hosté, že musí dodržovat 
pravidla.  
Olga Radimecká vysvětlila způsoby chování v ukrajinských rodinách, kdy táta vládne 
pevnou rukou a matka je pečující. V současné situaci jsou matky zmatené a mnohdy jim 
chybí dovednosti. Psycholožka Irina pracuje s ukrajinskými matkami, aby udržela jejich 
motivaci.  
Návrh psycholožky Iriny: přestaňme objímat, ale nastavme pravidla, která důsledně 
dodržujme. Dobré je ve škole využívat notýsek, kde jsou zapsané úkoly a vzkazy rodičům. 
Matkám nevyhovují informace prostřednictvím technologií a aplikací. Doporučuje 
uspořádat schůzku pro ukrajinské rodiče s tlumočníkem a všechna pravidla zopakovat. Je 
dobré zvážit používání mobilu ve stejném režimu jako české děti ve škole – dle pravidel 
školního řádu.  
Irina vyjádřila velký dík slovy: 
"Chtěla bych poděkovat českým učitelům a vedení škol za jejich nesmírnou trpělivost 
a toleranci. Přestože většina dětí zde není ze své vůle a chtěly by se vrátit domů, 
děkuji, že jim ze všech sil vytváříte atmosféru domova tady. Snažíme se poznávat vaše 
pravidla a dodržovat je. Omlouvám se ale za nás všechny - občas vaše pravidla 
neznáme, nebo jim nerozumíme. V loňském roce jsme "vtrhli" do vašich životů. Vy jste 
nás přijali a udělali všechno proto, abychom zde mohli fungovat. Práce učitelů je 
nesmírně náročná i v běžných podmínkách a o to víc, když podmínky běžné nejsou. 
Moc vám děkuji za sebe i za další ukrajinské matky a naše děti." 

Usnesení 
č. 02/23 

Nehlasovalo se 

    
3. Členům komise byl před jednáním rozeslán materiál Evropa 2050;Evropa, ve které chci 

žít. Jedná se o výtvarnou přehlídku, kdy zapojení je možné přímo, tedy každá škola zašle  
1 dílo za školu v každé věkové kategorii nebo lze uspořádat regionální kolo výtvarné 
přehlídky. 
Ředitelka galerie, Mgr. M. Zuzaňáková, nabídla na 28. 3. ve 13.00 hod. ve velké zasedací 
místnosti MÚ na u. Bří Šťastných odprezentovat „co je Evropa 2050“ pro zájemce z řad 
učitelů výtvarné výchovy. 

Usnesení 
č. 03/23 

Komise doporučuje rozeslat materiál na základní a střední školy v regionu a ponechat na 
jejich uvážení svoji účast. Do 23. 3. se zájemci o prezentaci M. Zuzaňákové na MÚ 
v Litomyšli dne 28.3. od 13.00 „Evropa 2050“ mohou přihlásit zde: 
https://www.litomysl.cz/seminare/detail/evropa_2050_informace_pro_vytvarnou_soutez 

    
4.  Komise diskutovala o programových žádostech v dotačním řízení na podporu sociální 

oblasti. K dispozici je 200 000 Kč a dotační řízení je pro rok 2023 již uzavřeno. 
Usnesení 
č. 04/23 

Komise doporučuje RaM poskytnutí dotací na podporu sociální oblasti dle přílohy č. 1 

hlasování Pro:8                                          Proti : 0                                             Zdržel se: 0 
5. Komise diskutovala o individuálních žádostech v dotačním řízení na podporu sociální 

oblasti. K dispozici je částka 100 000 Kč a lze žádat po celý rok 2023. 
Usnesení 
č. 05/23 

Komise doporučuje RaM poskytnutí individuálních dotací na podporu sociální oblasti dle 
přílohy č. 2 

hlasování Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
6. Komise diskutovala o individuálních žádostech v dotačním řízení na podporu školské 

oblasti. K dispozici je 50 000 Kč a lze žádat po celý rok 2023. 
Usnesení 
č. 06/23 

Komise doporučuje RaM poskytnutí individuálních dotací na podporu školské oblasti dle 
přílohy č. 3 

hlasování Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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7. V závěrečné diskusi místostarosta informoval komisi o novém rozpočtovém opatření 
ZaM, které bude projednáno 23. 2. 2023. Do oprav ve školách bude investováno více než  
4 mil Kč a na investiční nákupy je vyčleněno více než 3 mil. Kč.  
O.Vomočil pozval přítomné na 15.3. 2023 na panelovou diskusi o vzdělávání 
Další jednání komise je stanoveno na 29. 5. 2023 od 15.30 ve velké zasedací místnosti 
MÚ Litomyšl.  

Usnesení 
č. 07/23 

Nehlasovalo so 

hlasování Pro: Proti: Zdržel se: 
 

V Litomyšli dne 23. ledna  2023  

podpis předsedy komise 
 


